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Formandens skri�lige beretning 2023 

 

Ildsjæle og ildslukkere 

For to år siden brugte jeg en stor del af min tale�d på repræsentantskabsmødet på at tale om ILDSLUKKERE 
og ILDSJÆLE. Der skal ganske få trolde og bagtalere �l at fratage enhver lysten �l frivilligt arbejde. Og jeg 
skal da love for, at det har været temaet det sidste halve års �d. Både jeg og bestyrelsen har været under 
angreb, i form af digital chikane fra et �dligere medlem af eliteudvalget, som sammen med resten af 
eliteudvalget, har følt sig nødsaget �l at forlade sin post.  

Det eneste jeg og bestyrelsen har gjort sig skyldige i er, at udøve vores pligter e�er bedste evne.  

Nogle gange tror jeg, at nogen glemmer, at alle i bestyrelsen er frivillige, som ikke nødvendigvis besidder 
alle de kompetencer som professionelle bestyrelsesmedlemmer gør.  

Det er sørgeligt at opleve, hvordan nogen på det skammeligste bringer ondsindet sladder på Facebook, for 
at fremhæve nogen eller noget på andres bekostning.  

Det værste er, at ubetænksomme sjæle bringer sladderen videre, og laver konspira�onsteorier, både mod 
bestyrelsen og de �dligere medlemmer af eliteudvalget. Det gavner i hvert fald absolut ingen, og bringer 
intet godt med sig. Tvær�mod bringer det DPF i miskredit, og gør det endnu sværere at skaffe nye frivillige 
�l forbundet. For hvem gider dog udsæte sig selv for risikoen, for at få en sådan behandling. 

Veteraner 

Ved seneste repræsentantskabsmøde i 2022 kom der mange kommentarer om emnet ”veteraner”.  

Ikke bare om veterantruppen skulle eksistere eller ej, men også, om vi i DPF gør nok for gruppen af 
veteraner, som trods alt udgør over 85 % af klubbernes medlemmer.  

Også Dansk Veteran Cup (DVC) var der en del kommentarer om.  

Som formand konkluderede jeg på mødet, at vi i bestyrelsen ville tage en drø�else af emnet på et 
bestyrelsesmøde. Dete lø�e kom desværre ikke med i referatet, hvilket jeg blev gjort opmærksom på af en 
klubformand. Jeg forsøgte at få ændret referatet, så netop dete lø�e fremgik tydeligt. Det lykkedes 
desværre ikke, af årsager jeg kun kan spekulere om. Det er normalt referenten og dirigenten, der sammen 
besluter, hvordan referatet bliver formuleret. Også i dete �lfælde. 

Eliteudvalget (EU), som �dligere havde beslutet at nedlægge veterantruppen, og i stedet lave en 
kvalifika�onsturnering for at finde det veteranlandshold der skal repræsentere Danmark, beslutede e�er 
debaten på repræsentantskabsmødet at genindføre en reduceret veterantrup.  

Bestyrelsen blandede sig ikke i nogen af beslutningerne, men blev orienteret via EU referater.  

Som lovet på repræsentantskabsmødet sate jeg emnet på dagsordenen �l et bestyrelsesmøde d. 30. 
august. Et medlem af EU var åbenbart så u�lfreds med, at bestyrelsen ville drø�e dete emne, at han 
forsøgte at forhindre drø�elsen i bestyrelsen ved at sende et skriv om deres holdning.  

Inden punktet overhovedet kom �l behandling i bestyrelsen, trak alle medlemmerne af EU sig fra deres 
poster med øjeblikkelig virkning. 
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Et af de �dligere medlemmer af eliteudvalget, har e�erfølgende �lkendegivet en mængde af argumenter og 
begrundelser på Facebook, for at EU har trukket sig. Det har offentligheden ved selvsyn kunne følge med i. 
Personen har ikke selv oplevet nogen af disse beskrevne hændelser, men refererer udelukkende �l 
unavngivne kilder som på 2.-3. eller 4. hånd har videregivet disse oplysninger �l ham. 

Hvis man skal tro ham, informerer også enkelte spillere fra landsholdstruppen om formand og bestyrelse. 
Jeg har svært ved at tro, at loyaliteten blandt spillerne ligger hos den pågældende person. Min tro bestyrkes 
af, at INGEN fra de tre landsholdstrupper har været ude med �lkendegivelser �l det personen, har skrevet. 

Hvis landsholdsspillerne har noget på hjerte om bestyrelsen eller mig som person, er de al�d velkomne �l at 
kontakte mig. Så derfor vælger vi i bestyrelsen at betragte disse som endnu en gang grundløse påstande, da 
alle spillere er bekendt med forbundets Code of Conduct 

Imidler�d kan vi ikke kræve, at de �dligere medlemmer af eliteudvalget, skal overholde vore vedtagne 
poli�kker og retningslinjer e�er de er gået af. Dog ville det have været klædeligt, at de afgåede 
eliteudvalgsmedlemmer overholdt de gældende regler for god opførsel for ak�ve frivillige i DPF, også e�er 
de er afgået. Vi må dog absolut forvente at spillerne i landsholdstrupperne overholder de vedtagne regler 
og poli�kker.  

Det er da også min overbevisning at dete er �lfældet. Jeg vil redegøre yderligere for nogle af disse historier 
i min mundtlige beretning, samt beredvilligt svare på spørgsmål på den e�erfølgende debat om formandens 
og udvalgenes beretning.  

Jeg ved, at også DPF’s bestyrelsesmedlemmer vil bidrage �l denne debat. Jeg vil dog gerne understrege, at 
jeg aldrig har talt om petanque med det �dligere medlem af eliteudvalget som bringer disse oplysninger på 
Facebook.  Men han har alligevel beretet vidt og bredt om sine synspunkter på Facebook og indberetet 
den samlede bestyrelse for E�sk Komité.  

Revision 

I forbindelse med a�oldelsen af VM i 2022 i Dansk Petanque Center i Karlslunde blev der truffet nogle 
økonomiske beslutninger, som vi desværre e�erfølgende har fået en del kri�k for af DIF’s revisionsfirma EY.  

Det skal jeg være den første �l at beklage, hvilket jeg da også har gjort overfor bestyrelsen.  

Jeg �lbød fak�sk at gå af som formand. Jeg blev dog bedt om at blive. Vi havde nedsat en styregruppe �l at 
følge VM forberedelserne. Den bestod af forretningsudvalget (FU), formanden for EU og begge de DPF-
ansate samt halinspektøren fra Karlslundehallerne. 

Jeg må �lstå, at vi mest blev orienteret om hvilke beslutninger, der allerede var truffet og nogle gange 
gennemført. Men ingen tvivl om, at vi som FU var ansvarlige. Vi havde dog ikke i FU mulighed for at ændre 
på �ngene hvis vi ønskede det, idet vi risikerede et VM der faldt på gulvet. 

Kri�kpunkterne er ikke hemmelige, da vi i DPF har åbenhed om vores økonomi. Der er dog nogle 
personalemæssige og ansætelsesretslige oplysninger, jeg er forplig�get �l at overholde. Det håber jeg, at 
der er respekt for. Jeg redegør gerne mundtligt for sagerne på repræsentantskabsmødet, hvis jeg bliver bedt 
om det. 

Interna�onale mesterskaber herunder VM i Benin 

Vi har for nylig deltaget i to europamesterskaber for henholdsvis herrer og U 23. Vi vil ikke kommentere på 
resultaterne her, men blot konstatere, at U23 mesterskaberne blev en farce, som vi ikke havde forudset. 
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For det første gav reglerne mulighed for, at vi kunne søge dispensa�on, hvis vi havde brug for det. Det 
gjorde vi så, men fik besked på, at CEP ikke ville godkende dispensa�oner for spillere der ikke havde 
seniorlicens. For os betød dete, at en spiller blev blokeret. Andre na�oner blev imidler�d helt nægtet 
deltagelse. 

Vi synes, det er den forkerte vej at gå, da mange lande kæmper for at få yngre mennesker �l at spille 
petanque. Vi vil tage dete op på næste CEP-kongres i april 2024. 

Bestyrelsen har to gange behandlet spørgsmålet om deltagelse i VM i Benin i Vestafrika. Vi skulle sende 
landshold �l VM i Benin for at spille triple for mænd og mixdouble og double og single for både mænd og 
kvinder.  

Vi var i tvivl kan jeg godt røbe, uden at overtræde nogen fortrolighedsprincipper. Det var der også mange 
andre lande der var. Jeg og bestyrelsen fulgte godt med i udviklingen rundt om i Europa, for at se hvilke 
lande der meldte �l og fra.  

Personligt havde jeg absolut ikke lyst �l at besøge Benin, selv om der var kongres i forbindelse med 
arrangementet. Jeg synes, at der var for meget uro i området omkring Benin, og fornemmede ikke, at den 
sikkerhed jeg ønsker for mig selv, var garanteret.  

Det viste sig, at de andre lande i Skandinavien og mange andre lande i Europa meldte fra. Flere af de spillere 
der normalt s�ller op for det franske landshold, meldte også fra.  

Var det overhovedet sportsligt begrundet at deltage? 

 Vi tog en debat og en afstemning i bestyrelsen, hvor en stort set enstemmig bestyrelse beslutede at 
Danmark ikke skulle deltage. 10 europæiske lande deltog bl.a. flere østeuropæiske og Frankrig, Spanien og 
Tyskland. Jeg kan forstå at alt gik godt, og det viste sig, at mange afrikanske lande, som vi ellers aldrig ser �l 
VM, spillede superfint og fik en del medaljer. Som jeg så det, havde de europæiske lande det svært.  

Sekretariatet 

Medio marts blev sekretariatschefen lang�dssygemeldt.  

FU beslutede hur�gt at bede DIF’s fælles sekretariat IKC, som mange andre idrætsforbund benyter sig af, �l 
at overtage sekretariatets arbejdsopgaver.  

Det blev vi meget hur�gt meget �lfredse med. De ”holder åbent” alle hverdage, og deres �meforbrug er 
noget mindre, end vi har været vant �l at bruge.  

FU beslutede derfor at nedlægge sekretariatschefsfunk�onen, og lave en a�ale med IKC om fremadretet 
at udføre sekretariatsopgaver for DPF.  

Det var selvfølgelig en stor beslutning, da sekretariatschefen har været ansat i DPF i 15-16 år.  

Det var FU’s vurdering, at DPF ville kunne spare ret mange penge, og at IKC på sigt ville kunne levere en 
højere service overfor klubberne og bestyrelsen, da IKC al�d er bemandet med medarbejdere, som kan 
afløse for hinanden, tage telefonen og besvare mails ved sygdom og ferie, hvilket vi blev ret bevidste om 
under sekretariatschefens sygdom.  

Vi kan nu koncentrere vores �meforbrug �l de perioder, hvor der er brug for dem, og så bruge mindre 
ressourcer i de mere s�lle måneder. Alt i alt en mere fleksibel ordning der følger det moderne 
arbejdsmarked. 



Dansk Petanque Forbund Repræsentantskabsmøde d. 18.november 2023  

4 
 

Det er �lsyneladende faldet nogen for brystet, at vi afsluter et ansætelsesforhold e�er så mange år. 

Vi skal dog erindre om, det er bestyrelsens pligt at forvalte forbundets midler ansvarsfuldt. DPF’s midler er 
klubbernes penge. Ikke bestyrelsens.  

Så når vi kan se, at der kan spares en større sum penge, er det re�dig omhu, og vi nødt �l at drage de 
nødvendige konsekvenser.  

Så kri�k eller ej. Det er simpelthen vores pligt.  

Sekretariatschefen sluter sin ansætelse ved DPF ved udgangen af januar 2024. 

Landsholdstøj 

I slutningen af året 2022 anmodede Eliteudvalget om, at der blev indkøbt nyt landsholdstøj �l spillere og 
ledere på de tre landshold. 

Bestyrelsen godkendte et oplæg �l en kontrakt med et fransk firma, idet vi blev oplyst, at spillerne havde 
være involveret i processen. 

Kontrakten blev indgået, men e�erfølgende viste det sig, at vores assistentræner var ambassadør for det 
pågældende firma. Det blev ikke oplyst �l bestyrelsen. 

For at sikre, at ingen e�erfølgende kunne anklage bestyrelsen for nepo�sme, undersøgte vi sagen nærmere. 
Da det sam�dig kom frem, at den daværende EU-formands klub havde tegnet en lignende kontrakt med 
samme firma, blev vi bekymret over, om det er god skik og brug, at man som folkevalgt indgår den form for 
a�ale uden bestyrelsens vidende. 

Det skal klart pointeres, at INGEN har ha� den tanke, at der er foregået noget ulovligt i forbindelse med 
indgåelse af kontrakten, men det alene handler om, at vi har fået det bedste �lbud under de givne 
forudsætninger. 

Derfor kontaktede vi DIF’s juridiske afdeling for at høre om processen var kri�sabel.  

De svarede, at sagen burde indbringes for DIF’s E�ske Komité, som alene beskæ�iger sig med spørgsmålet 
om, at handlinger foretaget af forbund eller deres medlemmer er ”good governance”. 

Inden bestyrelsen tog dete skridt, bad vi den �dligere EU-formand om hans kommentarer �l processen. 

Han afviste, at der havde være en sammenblanding og sam�dig anmodede os om, at indbringe sagen �l 
E�sk Komité for at få a�laret om processen var kri�sabel. 

Bestyrelsen havde here�er intet andet valg, end at sende sagen �l udtalelse i E�sk Komité. 

At det så e�erfølgende viser sig at landsholdstøjet har mødt en del kri�k fra spillerne, og de ikke er blevet 
inddraget i processen er en anden sag. 

Vi opsiger derfor a�alen med tøjfirmaet, og e�er repræsentantskabsmødet bliver der nedsat et udvalg 
bestående af både ledere og spillere, der skal komme med anbefalinger �l en frem�dig tøjleverandør �l 
bestyrelsen.  

Inden da skal der laves krav og ønskespecifika�oner �l tøjets pasform, åndbarhed, o.lign., så flere firmaer 
får chancen for at blive frem�dig leverandør. 
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Bestyrelsesseminar 

Bestyrelsen begyndte året med at holde et bestyrelsesseminar. På seminaret blev følgende temaer drø�et. 
Den værdiskabende bestyrelse og resultaterne fra behovsundersøgelsen. 

Resultaterne fra behovsundersøgelsen er løbende blevet drø�et igennem året. Følgende �ng er 
påbegyndt/igang: 

• Ny hjemmeside  
• Streaming af kampe  
• Fokus på frivillighed og opgaveløsning i klubberne 
• Petanquesportens Dag 

 
E�er anbefaling fra DIF laves der �l næste år et pilotprojekt med et trænerforløb med deltagelse af udvalgte 
klubber. Det vil være et længere forløb, hvor udvalgte personer ’udlæres’ �l trænere og repræsentanter fra 
klubbestyrelserne involveres i forløbet. Det vil være muligt for alle klubber at søge om at blive udvalgt �l 
projektet. 

Kra�centrene  

Kra�centrene har kørt godt i år med god og kon�nuerlig træning i de to Kra�centre. Flot indsats fra de 
frivillige, der er �lknytet Kra�centrene. Der har desværre også været frafald hos de frivillige i forbindelse 
med at de også sad i Eliteudvalget.  

Hvis man godt kunne tænke sig at være træner eller på anden måde hjælpe �l i Kra�centrene, så kontakt 
Eliteudvalget eller vores udviklingskonsulent Rikke Vedel Lassen. 

DGI-samarbejdet  

Konceptet for Petanquesportens Dag er i fællesskab videreudviklet, så klubberne har fået inspira�on og 
sparring på, hvordan de kan markedsføre deres arrangement i lokalområdet, samt fået �lbud om et webinar 
i den gode velkomst. I 2023 deltog 48 klubber, hvilket er 9 klubber mere end sidste år. Der var 50 nye 
indmeldelser på dagen fordelt over 15 klubber, og 20 klubber forventede flere indmeldelser i �den e�er. 

Der er lavet en promoveringsvideo �l Petanquesportens Dag, som kan bruges �l næste år og årene frem, 
samt billeder �l generel markedsføring af sporten. Stor tak �l Boule Hedebo for at s�lle baner og spillere �l 
rådighed. 

Fejringen af Bas�lledagen i Tivoli blev ikke a�oldt i år, da Bas�lledagen faldt sammen med Fredags Rock. 
Tivoli har e�erfølgende meddelt, at de på nuværende �dspunkt ikke ønsker at afvikle petanque på Plænen, 
da det er for omstændigt at omlægge Plænen �l petanquebaner for én dag. 
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Turneringsudvalgets beretning 

Det har været et begivenhedsrigt år, med mange turneringer rundt om i landet. Året startede skidt, da den 
første ranglisteturnering i Nordfalster måte aflyses, men dere�er har der være god ak�vitet på banerne. 

TU-nyt 

Siden sidste repræsentantskabsmøde, har TU løbende udsendt nyhedsbreve både �l klubberne og lagt dem 
på hjemmesiden. Vi har fået posi�ve �lbagemeldinger på disse nyhedsbreve, så det vil vi fortsæte med. 

De danske mesterskaber 

I år deltog vi for første gang i DM-ugen sammen med næste 40 andre specialforbund. Rammerne i Aalborg 
var fantas�ske og dem der deltog som spillere, havde kun stor ros �l stævnet. Deltagerantallet var 
begrænset, men �l gengæld fik vi den største TV dækning i mange år med dansk petanque i højsædet. 

Den nye triple-mix viste sig at være et godt koncept, som vi har skævet �l i Sverige. Derfor fortsæter vi med 
at afvikle DM i den disciplin i frem�den. 

Det tradi�onelle DM-stævne blev a�oldt i Hedebo. Vi havde forventet et langt højere deltagerantal, men 
må erkende, at der skal tænkes nye tanker for DM i frem�den. 

Det har TU allerede gjort, og det nye koncept bliver fremlagt på repræsentantskabsmødet. 

Sommerlandsturneringen 

Det var med stor spænding, at dete års turnering for klubhold blev sat i gang. Ny struktur og ny 
holdsammensætning skulle stå den helt store prøve. 

Samlet set må vi sige, at det ikke blev hverken den fiasko eller succes som henholdsvis modstandere og 
�lhængere havde spået. 

Mange klubber indretede sig dog hur�gt e�er det nye SLT-koncept. Dermed blev det oplevelserne på 
banerne der kom i fokus, og ikke det ændrede spillesystem. 

Vi har e�erfølgende lavet en spørgeskemaundersøgelse for at få et fingerpeg om, hvor der eventuelt skal 
laves justeringer.  

Og hvis man skal sammenfate hovedlinjerne, er de: 

1. der skal spilles �l 13 point ikke på �d 
2. kampene starter kl. 10:00, med mindre færger m.v. umuliggør �dspunktet 
3. der skal spiller flere tripler og færre doubler 
4. der skal spilles 3 kampe på en dag i eliten, 1. division og vest for Storebælt, mens der skal 

spilles 2 kampe pr dag i 2. division og ned øst for Storebælt 
5. I sidste spillerunde spilles der kun 2 kampe. 

I alle andre spørgsmål var der meget tæt løb mellem de forskellige muligheder der kunne vælges. 

Vinder blev igen Hedebo som dermed skal repræsentere Danmark i Europacuppen i 2024. 
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Ranglisteturneringerne og Danish Masters Tour 

Ranglisteturneringernes popularitet har de seneste år været nedadgående, derfor gik EU og TU sammen om 
at lave en Danish Masters Tour, som en overbygning på ranglisteturneringerne. Det blev meldt ud allerede 
fra sæsonstart i de TU-nyt der løbende blev udsendt. 

Vi håber dermed, at der kan komme flere deltagere �l ranglisteturneringerne i frem�den. Og på baggrund 
af de e�erspørgsler der har været, tror vi på det kan være med �l at styrke disse turneringer.  

Første afdeling af den nye DMT blev a�oldt i Ringe med stor succes.  

Mange spændende kampe blev spillet, og alle spillere synes godt om den nye turnering, hvor alle kampe 
bliver spillet med stor jævnbyrdighed mellem holdene.  

Mest begejstret var dog det lokale hold fra Fyn, som helt sikkert har fået blod på tanden �l mere, og gerne 
vil deltage i flere turneringer af den type. 

Vi håber at der i kommende sæson også kommer ranglistestævner i Jylland og på Fyn. Det har vi manglet i 
år. 

Dansk Veteran Cup 

DVC har ikke længere den �lslutning som den havde �dligere. Vi barslede med at lave en ny struktur, men 
fokus blev på, at forbedre DM-konceptet. Vi håber at deltagelsen �l næste år bliver meget større end i år. 

Ny vinder af DVC blev: Jonstrup, med KPK og Holbæk på de næste pladser. Starmasters fik den 
utaknemmelige 4. plads. 

SSBF 

De to årlige venskabskampe i veteranrækken blev afviklet i henholdsvis Malmø og i Solrød. Desværre løb 
svenskerne med sejren begge gange. 

Til næste år bliver turneringen udvidet, så den åbne række bliver �l en herre-række, hvor også spilles 
singler. Sam�dig kommer der også et damehold med fra de to lande. De kvindelige spillere skal møde 
hinanden e�er en fast skabelon, hvor der spilles både tripler, doubler og singler. 

Streaming ved kampe 

Vi har i TU beslutet at der frem over ved udvalgte turneringer bliver streamet fra kampe.  

Bestyrelsen beslutede i august måned, at der i resten af 2023 bliver sat fokus på streaming i interna�onale 
turneringer med Danmarks deltagelse. 

Erfaringerne fra EM i Albertville har dog gjort, at vi har investeret i nyt og bedre udstyr, så signalet bliver 
bedre. 

Na�onalt bliver første streaming fra 2. afdeling af DMT, hvor vi sæter flere kameraer op så man bedre kan 
følge med. 

Første gang vi bruger det nye udstyr interna�onalt bliver i Thailand i forbindelse med kvindernes VM i triple 

Man skal dog ikke forvente, at vi kan lave streaming med flere kameraer ved disse lejligheder. Det er 
suverænt CEP/FIPJP der bestemmer om, og hvordan vi kan streame. 
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Hvis nogen har lyst �l at indgå i et streamings-hold, så kontakt TU. 

 

Eliteudvalgets beretning 

Den 28. august 2023 valgte det samlede Eliteudvalg at trække sig. Derfor kommer denne beretning �l at 
omhandle �den dere�er. 

Nyt EU 

E�er den 28. august beslutede Forretningsudvalget, at den siddende bestyrelse skulle varetage de opgaver 
der lå forude for EU. Sam�dig blev Jan Kristensen kontaktled mellem spillere og ledere, for på den måde at 
kunne �lgodese spillernes interesser, 

EM i Albertville – herrer triple og skud 

Det kunne have været det helt store mesterskab for Danmark. Godt spil og gode sejre over Tjekkiet, Schweiz 
og Bulgarien kunne have bragt og helt frem, hvis bare vi havde vundet over Polen. Det gjorde vi så ikke, og 
da Sverige sam�dig slog Frankrig i Swiss-runden, har det dem vi skulle møde i 1/8 dels finalen. 

Det blev en kamp, hvor der trods godt dansk spil, desværre ikke blev tvivl om resultatet. Der�l var de 
franske semiproffer for stærke. 

Landstræneren var godt �lfreds med indsatsen, da vi samlet set spille mange brugbare kugler i de enkelte 
runder i kampene. Det kom �l udtryk ved, at vi tabte forholdsvist knebent �l Italien i de indledende runder, 
og vandt over Schweiz i en medrivende kamp. Det blev �l en samlet 9. plads, der skaber gode forhåbninger 
�l næste års VM i Dijon i Frankrig. 

Lasse Ditmar deltog i skudkonkurrencen. Med en rig�g god førsteskydning var Lasse tæt på at gå videre 
allerede e�er 1. runde. Meget få point afgjorde dete. Anden skydning blev meget spændende, men ganske 
få point gjorde at Lasse desværre ikke gik videre �l Head-to—head skydningen. 

EM i Monaco for U23 i triple og skud 

Optakten �l dete mesterskab blev lidt af en bet for Danmark, da Mikkel Horn blev nægtet deltagelse på 
grund af alder. 

Det er klart, at det påvirkede vores spillere, der desværre tabte alle kampene. Der blev dog vist momenter 
af godt spil undervejs og coachen var 110% på for at sikre sig holdets velbefindende. 

Vi glæder os �l at se de unge talenter på banerne igen her i Danmark e�er et inspirerende mesterskab på 
verdens bedst beliggende baner.  
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Dommerudvalgets beretning 

Endnu et år gået som formand for DU. Jeg syntes endnu engang at det har været både spændende, 
udfordrende og ikke mindst lærerigt.  

Det har været et år med gode og spændende opgaver og ikke mindst har det været et år med nye �ltag på 
flere fronter, men særligt har den nye struktur på SLT selvfølgelig givet mulighed for refleksion og læring. Jeg 
oplever at flere af kampene er blevet tætere, forstået på den måde at der er mange jævnbyrdige kampe i 
elitedivisionen.  

Jeg havde fornøjelsen af at dømme mix-triple �l DM-ugen i Aalborg, som også dannede rammerne om vores 
DM i skud. Det var et fantas�sk set up og et stort og veludført stykke arbejde af TU, der gjorde det �l en stor 
oplevelse at komme og være en del af. Ingen tvivl om at TU var hjulpet godt på vej af den nordjyske klub og 
det var dejligt at se hvordan en af de bare mange klubber rundt om i landet støter op om TU´s arbejde. 

Der kan nævnes mange flere gode klubber, som på hver sin måde bidrager �l at vores sport kan få lov �l at 
a�olde store turneringer rundt omkring i hele landet. Jeg kan på vegne af mig selv og mine dommere sige 
at vi al�d føler os vel mødt og taget godt imod, hvor end vi kommer hen for at dømme.  

DM blev i år a�oldt i Hedebo, endnu et DM e�er den nye struktur. Set ud fra et dommermæssigt perspek�v 
vil jeg mene at vi kom godt igennem DM, med markant færre gule kort end �dligere set og generelt en god 
tone på banerne.  

Rangliste turneringerne har i år været præget af få �lmeldinger og dermed desværre nogle aflysninger, det 
er selvfølgelig med �l at gøre dommeropgaverne færre. Dete er trist da det al�d er en fornøjelse at komme 
rundt i de forskellige klubber og støte op om gamle tradi�onsrige turneringer. Jeg håber at der den 
kommende sæson vil være større opbakning.  

I skrivende stund løber den nye turnering DMT af stablen og vil køre hen over hele vinteren. Vi har ha� 
første runde i Ringe, en kold dag men med meget godt petanque. Det er al�d rart at komme godt fra start 
på et nyt �ltag og det må vi sige lykkes denne gang. Jeg ser frem �l at følge de kommende spilledage. 

Det er ingen hemmelighed at dommergruppen e�erhånden består af en lille hård kerne der holder ved 
dommergerningerne med stor interesse og glæde, men vi kunne godt bruge flere dommere.  

Jeg vil igen i år minde om at man som dommer, ikke er pålagt at dømme alle turneringer eller lign hen over 
sæsonen, men hvis vi er flere om opgaverne vil flere kunne spille med og sam�dig bidrage �l 
dommerhvervet.  

Kontakt mig gerne ved interesse.  

Jeg ser frem �l den kommende vintersæson og ligeledes sæsonen 2024 som ater engang byder på nye 
spændende �ltag for vores sport.  

 

Dommerformand  

Mikkel Brinch Chris�ansen 


